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Skogsfrågor till Norrbottens riksdagsledamöter 2012.

En sammanställning av svaren.

1. Bakgrund.
Radioreportaget i P1:s Kaliber våren 2011 visade att Skogsstyrelsens generaldirektör, efter kontakt
från en skogsbolagsdirektör, beordrade sina anställda tjänstemän att tysta ner en offentlig redovisning
av statistik som visade hur illa ställt det var med skogsbrukets miljöhänsyn vid avverkningar. Våren
2012 skriver DNs journalist Maciej Zaremba en artikelserie som visar  hur skogsbruket går fritt från
straffansvar vid lagstridiga avverkningar. Skogens betydelse för människors livskvalitet framgår,
liksom även att denna betydelse saknar lagskydd.

I år likväl som alla år dokumenteras i Norrbotten av ideella skogsinventerare att skogar med rödlistade
arter och höga naturvärden avverkas, hyggen med omfattande körskador utan lagpåföljd
dokumenteras, med mera. I rådande läge att situationen i skogen blivit mer offentligt känd efter dessa
och många fler reportage och inslag i media, ville Naturskyddsföreningens länsförbund i Norrbotten få
fram hur länets riksdagsledamöter ställer sej till skogsfrågorna. Därför gjordes nedanstående enkät
och skickades till riksdagsledamöterna.

2. Sändlista för skogsfrågorna

krister.hammarbergh@riksdagen.se, M
johan.johansson@riksdagen.se, M
2 moderater

siv.holma@riksdagen.se, V
1 vänsterpartist

hannah.bergstedt@riksdagen.se, S
sven-erik.bucht@riksdagen.se, S
thomas.nilssontervahauta@riksdagen.se, S
leif.pettersson@riksdagen.se, S
maria.stenberg@riksdagen.se, S
karin.astrom@riksdagen.se , S
6 socialdemokrater

Totalt 9 riksdagsledamöter för Norrbottens län.

Sänddatum:
23 maj 2012 skickades frågorna med önskan om svar 15 juni
ca 25 juni påminnelse
31 augusti påminnelse och förlängd svarstid till 20 september



3. Frågorna

Vad avser du göra för skogen vi ärvde?
Med anledning av artikelserien ”Skogen vi ärvde” i Dagens Nyheter denna månad maj 2012 *
finns det ett antal frågor som vi önskar svar på av dej som riksdagsledamot.
Skogen betyder mycket för människorna i Norrbotten, betydligt mer än det produktionsmål
som i praktiken utan balans tippat över på hela den brukade skogsmarken. I hela Norrbottens
län har funnits vidsträckta arealer av skog. Skog av biologisk mångfald. Skog som uppskattas
av människorna för vistelse, återhämtning, vandringar, jakt, bärplockning. Skog som tyst
berättar om vår historia.
Nu har snart det mesta av skogen bytts ut mot något annat. Monokulturer. Enformiga
planteringar av likadana träd på rader, ibland längs plogfåror eller harvfåror. Eller tättväxande
likåldriga fröplantor efter fällda fröträdsställningar. Även om det numera sparas spridda
torrträd så utvecklas de aldrig till grova silverfurupelare, och ger inte skogen dess rika
naturliga variation. Naturhänsynen i skogbruket blir allt sämre.

Vi vill ställa några frågor om vad du som riksdagsledamot avser att göra åt detta.

1. Vad kommer du som riksdagsledamot att göra för att
säkerställa att de gammelskogar med höga naturvärden och nyckelbiotoper som finns kvar
skyddas?
2. Vad kommer du som riksdagsledamot att göra för att
skogsägare som är intresserade ska få aktivt stöd av samhället att praktisera kalhyggesfritt
skogsbruk?
3. Vad kommer du som riksdagsledamot att göra för att
skogar som är betydelsefulla för allmänhetens upplevelser och vistelse inte ska slutavverkas?
4. Vad kommer du som riksdagsledamot att göra för att
hindra förslag om utsläppsrätter baserade på intensifierad exploatering av skogen genom
omföring till snabbväxande trädplantager, intensivgödlsade med storstäders avloppsslam som
kan vara förorenat med läkemedelsrester, hormonpreparat, tungmetaller och andra
miljögifter?

Vi ber om svar per e-post senast 15 juni till lars.andersson@naturskyddsforeningen.se

För Naturskyddsföreningen i Norrbottens län
Lars Andersson, ordförande Per-Erik Mukka, ledamot – skog
Naturskyddsföreningen i Norrbottens län
www.norrbotten.naturskyddsforeningen.se

* länkar till artikelserien av Maciej Zaremba i DN:s kulturbilaga:
Introduktion: http://www.dn.se/kultur-noje/bjorn-wiman-skogen-ar-inte-bara-en-fraga-om-
naturen-utan-om-manniskans-varde
Del 1. http://www.dn.se/kultur-noje/sveriges-nya-miljonprogram
Del 2. http://www.dn.se/kultur-noje/lagen-ar-en-rokrida
Del 3. http://www.dn.se/kultur-noje/motorsagsmassakern-det-finns-alternativ-men-lagen-
kraverkalhyggen
Del 4. http://www.dn.se/kultur-noje/skogens-maffia-sa-tog-de-makten-over-traden
Del 5. http://www.dn.se/kultur-noje/skonheten-och-odjuren-sa-drivs-manniskan-ut-ur-skogen   

4. Svaren

4a. Svaren från Moderaterna

Norrbottens riksdagsledamot Johan Johansson:

Johansson, Johan (M)
Moderaterna



Norrbottens län plats 349
Telefon: 08-7866454
E-post: johan.johansson@riksdagen.se

Fråga 1 & 4.
Skyddet av miljön är redan idag tillfredsställande och jag förutsätter att tillsynsmyndigheterna fullföljer
sitt uppdrag.

Fråga 2 & 3.
Möjligheten finns ju att bedriva andra typer av skogbruk som kontinuitetsskogsbruk. Studier visar på
att trots olika val av skogsbruk så kan skillnader i lönsamhet ändå vara förhållandevis små då det är
en mängd olika faktorer som samspelar. Det är inget som hindrar skogsägaren att göra det redan idag
med det stöd och vägledning som Staten via myndigheter tillhandahåller. Jag ser därför ingen
anledning att vidtaga några åtgärder.

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Norrbottens riksdagsledamot Krister Hammarbergh (M):

Hammarbergh, Krister (M)
Moderaterna
Norrbottens län plats 241
Telefon: 08-7866204
E-post: krister.hammarbergh@riksdagen.se

Ole-Jörgen Persson vik politisk sekreterare (M) svarar på uppdrag Krister Hammarbergh (M):

1. Vad kommer du som riksdagsledamot att göra för att säkerställa att de gammelskogar med höga
naturvärden och nyckelbiotoper som finns kvar skyddas?

Regeringen satsar årligen stora belopp för att skydda värdefulla skogar, och för 2012 satsades ca 700
miljoner kronor. Regeringen har fortsatt höga ambitioner på området, bland annat eftersom vi vet att
områden av framför allt gammal skog behöver ett långsiktigt skydd, formellt eller frivilligt. Det är en
viktig del i arbetet för att uppnå våra miljömål.

2. Vad kommer du som riksdagsledamot att göra för att skogsägare som är intresserade ska få aktivt
stöd av samhället att praktisera kalhyggesfritt skogsbruk?

Skogsvårdslagen föreskriver inte trakthyggesbruk utan det lämnas åt skogsägaren själv att välja
skogsbruksmetod. Däremot ställer lagen vissa krav när det gäller hänsyn till natur- och
kulturmiljövärden samt hur markens produktionsförmåga används. Skogsstyrelsen jobbar med frågan
om kontinuitetsskogsbruk, bland annat i samband med skogsbruksplanläggning.

Alla avverkningar måste anmälas till Skogsstyrelsen innan de äger rum för att säkerställa att
bevarande värda naturvärden inte försvinner. I den förra skogsvårdslagstiftningen påbjöds däremot
kalhyggen.

3. Vad kommer du som riksdagsledamot att göra för att skogar som är betydelsefulla för allmänhetens
upplevelser och vistelse inte ska slutavverkas?

Skog och skogsjobb betyder mycket för olika delar av det svenska samhället. Vi aldrig har haft så
mycket skog i Sverige som i dag. Vi har det tack vare ett långsiktigt skogsbruk som har värnat om
tillväxten och jobben såväl som den biologiska mångfalden. Det har frivilligt avståtts i
storleksordningen 1,2 miljoner hektar för att värna den biologiska mångfalden och dessutom ska
miljömässiga och sociala hänsyn vid. Detta förstärks nu ytterligare genom t.ex. Kometprogrammet.
Markägaren kan på eget initiativ anmäla till myndighet natur- eller kulturfenomen som markägaren,
brukaren, är intresserad av att avsätta eller bruka på något speciellt sätt. Den enskilde markägaren
har en brukarrätt och en förfoganderätt över den mark man har. Vi har en grundlag med bestämmelser
som gör att vi inte från det allmännas sida kan inskränka den ägande- och brukarrätt som i detta fall
en markägare har. Äganderätten är central för moderaterna och den vill vi värna och respektera. En



markägare som har investerat i sitt skogsbruk på sin mark har självklart och i enlighet med grundlagen
ett utrymme att bruka marken och skogen på ett rimligt sätt utan att staten ingriper i alltför stor
utsträckning.

Staten går in och skyddar viktig natur genom naturreservat och nationalparker. I den politiska debatten
fastnar vi ofta i frågan om just skydd av skog och hur mycket skog som formellt behöver skyddas.
Viktigt är emellertid att ytterligare utveckla miljöhänsynen inom skogsbruket. Mycket görs redan i dag,
men mycket behöver också göras ytterligare. Trots det kan vi se att utvecklingen går åt rätt håll.

4. Vad kommer du som riksdagsledamot att göra för att hindra förslag om utsläppsrätter baserade på
intensifierad exploatering av skogen genom omföring till snabbväxande trädplantager,
intensivgödslade med storstäders avloppsslam som kan vara förorenat med läkemedelsrester,
hormonpreparat, tungmetaller och andra miljögifter?

För att få väl underbyggda förslag till det fortsatta arbetet med att nå generationsmålet har regeringen
tillsatt Miljömålsberedningen, med uppdrag att ta fram en strategi för långsiktigt hållbar
markanvändning. Om ungefär ett år kommer deras delbetänkande, där beredningen valt att fokusera
på skog.

Ole-Jörgen Persson
vik politisk sekreterare (M)
Moderaternas riksdagskansli
Tel: 08-786 40 01
Mob: 072-512 39 36

ole-jorgen.persson@riksdagen.se
olejorgen.persson@moderat.se

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



4b. Svaren från Socialdemokraterna

Norrbottens riksdagsledamot Hannah Bergstedt:   Inget svar.

Bergstedt, Hannah (S)
Socialdemokraterna

Norrbottens län plats 313
Telefon: 08-7865769
E-post: hannah.bergstedt@riksdagen.se

Norrbottens riksdagsledamot Sven-Erik.Bucht:   Inget svar.

Bucht, Sven-Erik (S)
Socialdemokraterna

Norrbottens län plats 348
Telefon: 08-7865942
E-post: sven-erik.bucht@riksdagen.se

Norrbottens riksdagsledamot Thomas Nilsson Tervahauta:  Inget svar.

Nilsson Tervahauta, Thomas (S)
Socialdemokraterna

Norrbottens län plats 312
Telefon: 08-7864808
E-post: thomas.nilssontervahauta@riksdagen.se

Norrbottens riksdagsledamot Leif Pettersson: Inget svar.

Pettersson, Leif (S)
Socialdemokraterna

Norrbottens län plats 277
Telefon: 08-7866106
E-post: leif.pettersson@riksdagen.se

Norrbottens riksdagsledamot Maria Stenberg:  Inget svar.

Stenberg, Maria (S)
Socialdemokraterna

Norrbottens län plats 240
Telefon: 08-7865163
E-post: maria.stenberg@riksdagen.se

Norrbottens riksdagsledamot Karin  Åström:    Inget svar.

Åström, Karin (S)
Socialdemokraterna

Norrbottens län plats 276
Telefon: 08-7865246
E-post: karin.astrom@riksdagen.se



4c. Svaren från Vänsterpartiet

Norrbottens riksdagsledamot Siv Holma:

Holma, Siv (V)
Vänsterpartiet
Norrbottens län plats 205
Telefon: 08-7864494
E-post: siv.holma@riksdagen.se

Peter Ekelund, Politisk sekreterare, MJU och TU, Vänsterpartiet, svarar på uppdrag av Siv Holma:

1. Vänsterpartiet föreslår höjda anslag för att skydda skogar med höga naturvärden. Vi anser att det
behövs en nationell nyckelbiotopinventering så att de naturvärden som håller naturvärden av
nyckelbiotopklass identifieras och officiellt registreras som nyckelbiotoper. Det statliga ägandet av
skogsområden bör dessutom samlas i ett bolag med långsiktigt hållbart skogsbruk som mål. Vi vill
dessutom införa en naturvårdsavgift för slutavverkning av skog. Avgiften bör kopplas till virkesuttag
och kommer således att vara proportionell mot den årliga avverkningen i Sverige och direkt kopplad til
den miljöbelastning på naturmiljön som skogsbruk utgör. Intäkterna från naturvårdsavgiften ska
användas för formellt skogsskydd.

För att ytterligare stärka skydd av skogar med höga naturvärden bör kriterier fastställas som
säkerställer kvalitén på de frivilliga avsättningarna ur naturvårdssynpunkt.  Idag är enbart ca 20
procent av de frivilliga avsättningarna nyckelbiotoper.

2. Ett mål för kalhyggesfritt skogsbruk införas i miljömålet Levande skogar. En ökad satsning på
forskning och rådgivning är mycket angeläget.

3. Se även svar på fråga 1. Skogens sociala värden måste stärkas i lagstiftningen. Åtgärder som till
exempel alternativa skötselmetoder i tätortsnära skogar samt ökade möjligheter till samråd innan
slutavverkning krävs. Slutavverkningar bör regleras i miljöbalken för att stärka både natur- och sociala
värden.

4. Se även svar på tidigare frågor. Produktionsmål och miljömål ska enligt lagen vara jämställda men
är det inte i praktiken. Vänsterpartiet kommer att verka för en förändrad lagstiftning för att uppnå ett
ekologiskt hållbar skogsbruk. Vänsterpartiet kommer att motverka utvecklingen mot intensivodlingar
med ökad gödsling och mer främmande trädslag m.m. Självfallet motsätter vi oss utsläppsrätter
baserade på exploatering av skogen.  

Peter Ekelund
Politisk sekreterare, MJU och TU
Vänsterpartiet
Sveriges Riksdag
100 12 Stockholm
08-786 48 24, 072-523 79 02


